
Till kultur och fritidsnämndens ordförande  
 
    Danderyd den 1 mars 2013 
 
 
 
Interpellation. 
 
Vid Trygg i Danderyds senaste möte redovisades statiskt över hur ungdomar som går i årskurs 9 och gym-
nasiets årskurs 2 hanterar och upplever sin vardag. Som bekant har Danderyd utmaningar när det gäller 
ungdomars missbruk av tobak, alkohol och droger.  
 
En siffra som jag reagerat på är ”andel som uppger utsatthet för olika brott senaste året, årskurs 9”. Det 
gäller specifikt ungdomar som är 16 år (åk 9) som blivit utsatta för en våldtäkt. 3% av cirka 450 ungdomar, 
dvs 13 - 14 flickor och/eller pojkar, har angivit att de utsatts för en våldtäkt. Statistiken visar inte på kön 
men jag utgår från att övervägande flertalet är flickor. Dessa övergrepp har inte blivit anmälda till polis! 
Enligt uppgift från ungdomschefen Jonas Jonsson finns också ett mörkertal i dessa siffror. 
 
Jag upplever ovanstående och bilagda statistik som provocerande. Vid Trygg i Danderyds senaste möte, 
då denna statistik förmedlades, försökte jag få medlemmarnas uppmärksamhet för att få tillstånd någon 
form av aktivitet för att närmare analysera detta missförhållande. Utan framgång.  
 

Jag vill fråga ordförande i kultur och fritidsnämnden:  

• Vad har nämndens ordförande vidtagit för åtgärder med anledning av den oroväckande statistiken att 
hela 3 procent av flickorna i årskurs 9 i Danderyd har utsatts för våldtäkt? 

 
• Vilka åtgärder kommer att vidtas för att minimera riskerna för att fler flickor utsätts för sexuella över-
grepp och våldtäkter i framtiden?  

Man bör betänka att de som utsatts för en våldtäkt/sexuellt övergrepp kommer att bära med sig detta 
trauma som ung vuxen och in i vuxenlivet. Detta trauma blir inte sällan livslångt. 
 
Karsten Inde (s) 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


